

support of this Petition) to give and furnish *gratis* all the land that may be required for the road. That the Petitioners beg leave to call the attention of the House to the said Plan made by Mr. *Normand*—it appears to the Petitioners that the zeal and skill of the said Mr. *Normand*, and the services he has rendered, entitle him to the attention and liberal remuneration of the House. Therefore the Petitioners confidently apply to the House, praying that they will be pleased to take into consideration the important subject hereby brought before it, and to consider the most eligible means of accomplishing the erection of the said Bridge, and thereby securing to that Parish, to the District of *Three-Rivers*, and to the Province generally, the advantages that must result therefrom.

referred.

*Ordered*, That the said Petition be referred to the Special Committee on that part of His Excellency's Speech relating to Internal Communications.

Petition relating to the affairs of the Fabrique of the Parish of Ste. Anne de la Pêrade.

A Petition of the Church Wardens and other Inhabitants of the Parish of *Sainte Anne de la Pêrade*, whose names are thereunto subscribed, was presented to the House by Mr. *Neilson*, and the same was received and read; setting forth: That for a very considerable and almost immemorial period of time, it has been the custom in the Parish of *Sainte Anne de la Pêrade*, to summon, call together, and admit to vote at the election of Church Wardens, and to deliberate on the business of the Fabrique, the accounts of Expenditure, &c., the senior and junior Churchwardens, alone to the exclusion of the principal inhabitants of the Parish. That the Petitioners are unable to trace the existence of any Register of proceedings had within the Parish with relation to the affairs of the *Fabrique*, dated earlier than about twenty years ago, and that the existing Register throughout its whole extent, presents nothing but irregularities and blanks, and an absence of correct information to so great an extent, that it is still to be ascertained what is the amount of the funds arising from the Rents of Pews in the Church, from those of building Lots, and generally of the annual Rents accruing to the Church. The result of this confusion, is, that the Churchwardens are without any certain knowledge on this subject, and are proceeding in the dark, and that the public being also in a state of incertitude, are led astray and prevented from exercising any effectual control over the administration of their affairs. That the inhabitants of the Parish have used every effort to be admitted to participate in the administration of their own affairs, but that those efforts have been unavailing—the Rector and the minority of the Churchwardens having set up an immemorial custom of permitting the interference of the Seigneur and junior Churchwardens alone. That the Petitioners being thus deprived of the right inherent in every subject of a free Government, of taking an active and effective share in the direction of affairs in which they are concerned, can no longer voluntarily permit the continuance of a state of things so dangerous and so contrary to the Laws, as that to which they have just called the attention of the House. That the Petitioners therefore pray for justice with regard to the matters set forth in this Petition, and that the House will be pleased to enquire into the facts alleged, and if they be found to exist (as the Petitioners bind themselves to prove) to make such regulations and enactments in this behalf, as the House in its wisdom may deem best adapted to re-establish order, and to assure to the inhabitants of the said Parish, the free and undisturbed exercise of the right of superintending the administration of their own affairs, and of taking part therein as aforesaid.

Petition against the renewal of Montreal Bank Charter;

A Petition of divers Merchants of *Quebec*, whose names are thereunto subscribed, was presented to the House

zèle, l'habileté du dit Mr. *Normand*, et le service qu'il a rendu paraissent des titres considérables à l'attention d'une rémunération libérale en sa faveur: A ces causes les Pétitionnaires s'adressent avec confiance à la Chambre, la priant de prendre en sa considération le sujet important qui lui est soumis, et aviser aux moyens les plus convenables pour parvenir à l'érection du dit Pont, et procurer par là au District des *Trois-Rivières*, à cette Paroisse et à la Province en général les avantages qui en résulteraient.

*Ordonné*, Que la dite Pétition soit référée au Comité Spécial sur cette partie de la Harangue de Son Excellence qui a rapport aux Communications Intérieures.

référée.

Une Pétition des Marguilliers, et autres Habitans de la Paroisse de *Sainte Anne de la Pêrade*, dont les noms y sont soussignés, a été présentée à la Chambre par Mr. *Neilson*, laquelle a été reçue et lue; exposant: Que depuis un tems très-considérable, et même à peu près immémorial, il a été d'usage dans la dite Paroisse de ne convoquer, appeler et admettre à voter aux Elections de Marguilliers, et à prendre part aux délibérations sur les affaires de fabrique, les redditions de comptes, &c., que les anciens et nouveaux Marguilliers, à l'exclusion des notables: Que les Pétitionnaires, ne sauraient tracer l'existence de Registres de délibérations de la Paroisse, relativement aux affaires de fabrique, au-delà de vingt ans, et que le Régistre actuel n'offre dans tout son contenu qu'irrégularités, lacunes et défaut de renseignements corrects, au point qu'il est encore à connaître quel est le montant des fonds, des rentes des bancs de l'Eglise, des rentes des emplacements, et en général des rentes annuelles de l'Eglise: Il résulte de cette confusion, que les Marguilliers n'ont aucune certitude à ce sujet, qu'ils marchent dans les ténèbres, et que le public n'ayant aucune connaissance certaine sur cet objet, est écarté et privé d'exercer un contrôle efficace sur l'administration de ses affaires: Que la Paroisse a fait dernièrement des efforts pour être admise à la participation de ses propres affaires; mais que cette tentative a été infructueuse, le Curé et la minorité des Marguilliers réclamant un usage de tems immémorial, de n'y admettre que les anciens et nouveaux Marguilliers: Que les Pétitionnaires, privés par-là d'un droit inhérent au sujet sous un Gouvernement libre, de prendre une part active et efficace à la régie des affaires qui les concernent, ne sauraient laisser volontairement subsister plus longtems un état de choses aussi dangereux et contraire aux lois, que l'est celui dont ils viennent d'entretenir la Chambre: Que les Pétitionnaires réclament donc justice sur ce qu'ils ont allégué en cette Pétition, et prient la Chambre de s'enquérir des faits, et sur iceux, s'ils sont établis, comme les Pétitionnaires s'y engagent, de faire tels réglemens, ou statuer ce que dans sa sagesse elle jugera le plus propre à rétablir l'ordre, et garantir à la dite Paroisse le libre et indestructible exercice du droit de surveiller l'administration de ses affaires, et d'y prendre part comme dit est.

Pétition relativement aux affaires de la fabrique de la paroisse de Ste. Anne de La Pêrade.

Une Pétition de divers Marchands de *Québec*, dont les noms y sont soussignés, a été présentée à la Chambre

Pétition contre le renouvellement de la Charte de la Banque de Montréal;